
 

ZE ZASEDÁNÍ OZ  

 

Dne 26. října 2021 se konalo zasedání zastupitelstva obce, na kterém bylo projednáno a schváleno:  
Prvním bodem zastupitelstva byly informace o dotacích:  

- z Integrovaného regionálního operačního programu s názvem „MAS Podchlumí, z.s. IROP – Bezpečná 

doprava II“ - jedná se o probíhající stavbu s názvem „Bezpečná doprava – Obec 

Holovousy“, která spočívá především ve vybudování 1. a 2. etapy chodníků podél 

silnice I/35, zajištění nového odvodnění srážkových vod pro 2. etapu chodníků, 

osazení svislých dopravních prvků, ve vybudování 3 kusů osvětlovacích stožárů 

se svítidly včetně kabelové přípojky a v pokácení vzrostlého topolu. První etapa 

vede k autobusové zastávce směr Jičín. Druhá etapa vede do prostoru proti 

autobusové zastávce směrem na Hradec Králové. Termín dokončení a řádného 

předání díla uplynul 7. 9. 2021, to je 133 dnů od předání staveniště. Tento termín 

nebyl dodavatelskou firmou GEOSAN GROUP a.s. dodržen, a tak dle uzavřené 

Smlouvy o dílo byla uplatněna sankce za prodlení se splněním povinností předat 

dílo ve sjednané lhůtě.   

K 30. 9. 2021 byla obcí Holovousy vystavena faktura na společnost GEOSAN GROUP a.s.. Smluvní pokuta 

z prodlení byla fakturována za období 08. - 30. 9. 2021 (23 dnů). Fakturovaná částka byla připsána na běžný účet 

obce Holovousy dne 26. 10. 2021. Dne 25. 10. 2021 byla datovou schránkou zaslána další výzva k dokončení díla 

„Bezpečná doprava – Obec Holovousy“ na GEOSAN GROUP a.s.  

K 31. 10. 2021 byla vystavena a odeslána faktura na Smluvní pokutu z prodlení za období 1. - 31. 10. 2021. 

Rekonstrukce silnice „II/28430, III/28431 a III/28432 Holovousy“ - práce byly zahájeny 16. 8. 2021 předáním 

staveniště. Investorem stavby je Královéhradecký kraj. Poslední kontrolní den se konal 12. 10. 2021. Na kontrolním 

dnu bylo rozhodnuto, že v letošním roce už nebudou zahájeny práce na dalších stavebních objektech. Probíhající 

práce budou ukončeny 24. 10. 2021 a od 25. 10. 2021 bude zahájena zimní přestávka, po které bude rekonstrukce 

silnice pokračovat směrem do Chodovic a kolem firmy Svartes zpět na silnici I/35. Součástí těchto prací v příštím 

roce je také vybudování nového chodníku z Holovous – od vinopalny do Chodovic k autobusové zastávce. 

- z Integrovaného regionálního operačního programu s názvem „MAS Podchlumí, z.s. IROP – Bezpečná 

doprava III“. Zastupitelé na zářijovém zasedání zastupitelstva schválili podání Žádosti o podporu na realizaci 

projektu „Nový chodník podél silnice III/28430 v obci Holovousy“. Žádost o dotaci byla podána dne 1. 10. 2021 

s plánovaným rozpočtem ve výši 3.654.685,66 Kč včetně DPH. Z toho náklady obce 805.635,65 Kč (=nezpůsobilé 

výdaje: 655.685,65 Kč + vlastní financování 5% 149.950,- Kč). Výše dotace 2.849.050,- Kč. Do žádosti o dotaci je 

zahrnuta 1. etapa nového veřejného osvětlení. Jedná se o 2 lampy umístěné nad pískovcovou zdí směr Holovousy 

– Chodovice. Projekt bude v příštím roce realizován souběžně s rekonstrukcí krajské silnice III/28430.  

- Královéhradecký kraj vypsal pro rok 2022 nové dotační tituly a tak zastupitelé 

řešili opakované podání Žádosti o dotaci z dotačního programu Královéhradeckého 

kraje - Program obnovy venkova na projekt Revitalizace interní komunikace, 

oplocení a osvětlení areálu budovy ZŠ a MŠ Chodovice. Celkové plánované výdaje 

projektu jsou 1.858.622,85 Kč včetně DPH. Maximální procentuální podíl dotace na 

uznatelných výdajích je maximálně 50%. Do tohoto projektu je zahrnuta oprava 

stávající přístupové komunikace, která je pro vstup do bezbariérové budovy ZŠ a 

MŠ Chodovice naprosto nevyhovující, dále pak výměna značně opotřebeného 

oplocení areálu budovy ZŠ a MŠ včetně bran a branek a vybudování nového 

veřejného osvětlení v areálu ZŠ a MŠ Chodovice, které zde úplně chybí. 

Druhým bodem zasedání zastupitelstva byla Zpráva z dílčího přezkoumání 

hospodaření obce Holovousy za rok 2021, se kterou byli zastupitelé seznámeni. Dílčí přezkoumání hospodaření 

5. listopadu 2021 29. ročník číslo 5/2021 cena 10 Kč 



obce Holovousy provedl Krajský úřad Královéhradeckého kraje, Odbor ekonomický-oddělení kontroly obcí a analýz 

a uskutečnilo se 20. - 21. 09. 2021. Přezkoumané období bylo od 1. 1. 2021 do 21. 09. 2021. Přezkoumání 

hospodaření bylo provedeno výběrovým způsobem s ohledem na významnost jednotlivých skutečností podle 

předmětu a obsahu přezkoumání. Při dílčím přezkoumání hospodaření obce Holovousy nebyly zjištěny chyby a 

nedostatky 

Třetím až pátým bodem programu bylo projednání a schválení Smluv o zřízení věcného břemene.  

Jako první byla schválena Smlouva o zřízení věcného břemene č. 2007C21/65. 

Jedná se o trojstrannou Smlouvu mezi obcí Holovousy a společností GasNet, s.r.o. 

a Českou republikou – Státním pozemkovým úřadem, jejíž uzavření je řešeno již 

od roku 2015. Smlouvou se zřizuje věcné břemeno ke služebnému pozemku, ve 

kterém je umístěno plynárenské zařízení v lokalitě RD pod kostelem. Věcné 

břemeno se zřizuje úplatně a na dobu neurčitou.           

Druhá schválená Smlouva o zřízení věcného břemene č. 2008C21/65 je 

uzavřena mezi obcí Holovousy, vlastníkem a provozovatelem kanalizačního 

zařízení a Českou republikou – Státním pozemkovým úřadem. Uzavření této 

smlouvy bylo řešeno od roku 2017. Věcné břemeno se zřizuje úplatně a na dobu 

neurčitou. Schváleno bylo také uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene. Jedná se o 

připojení odběrného místa na parcele p.č. 698/3. V souvislosti s touto plánovanou akcí „Holovousy knn pro p.č. 

698_3“, jejímž investorem je ČEZ Distribuce a.s. se zastupitelé shodli na tom, že by bylo vhodné zajistit projektovou 

dokumentaci na nové veřejné osvětlení v této lokalitě. Na podpěrách kabelu nízkého napětí jsou nyní umístěny 

lampy veřejného osvětlení. Tyto podpěry však budou odstraněny. S plánovanými pracemi by bylo vhodné přiložit 

kabel veřejného osvětlení. Projednána byla Žádost o poskytnutí finančního příspěvku na provoz bezplatné 

Občanské poradny v Hořicích pro rok 2021. Dne 5. 10. 2021 se konala na obecním řadu v Holovousích osobní 

schůzka se zástupci Farní charity Dvůr Králové nad Labem. Farní charita Dvůr Králové nad Labem poskytuje službu 

odborné sociální poradenství ve Dvoře Králové od roku 2004, v Hořicích od roku 2005, v Jaroměři od roku 2007, 

ve Vrchlabí a v Hostinném od roku 2016 a od roku 2019 také v Trutnově. Služba se řídí zákonem č. 108/2006 Sb, 

Zákon o sociálních službách. Odborné poradenství je poskytováno pouze těm občanům, kteří se ocitli 

v nepříznivé sociální situaci. Služba je založena na základě anonymity. Poradna řeší zejména problematiku 

(dluhy, exekuce a proces oddlužení), ale také bydlení, rodinné a mezilidské vztahy, pracovněprávní 

problematiku, problematiku majetkoprávní a další. Služba je financována ze státního rozpočtu ve skladbě: 

přibližně 70% dotace MPSV, 15% dotace Královéhradecký kraj a 15% pověřené město (ORP) a ostatní okolní 

obce.  Služby občanské poradny v Hořicích mohou v případě potřeby využívat i občané naší obce a tak zastupitelé 

schválili poskytnutí finančního příspěvku ve výši 2.000,- Kč na provoz bezplatné Občanské poradny v Hořicích pro 

rok 2021.  Zastupitelé byli dále seznámeni s provozem hospodářské činnosti Občerstvení U Vagónu, které je 

znovu otevřeno od 1. 6. 2021. Provoz občerstvení je zajištěn zaměstnanci na dohodu 

o provedení práce. Tržby pokryjí veškeré náklady na mzdy, nákup zboží i na poplatky 

s provozem občerstvení související. Za zbývající finanční prostředky hospodářské 

činnosti je průběžně pořizováno vybavení do kuchyně, ale také do nové přístavby 

pergoly. A právě prostory přístavby pergoly byly dalším bodem jednání. Tyto nové 

prostory byly budovány hlavně pro potřeby obce při pořádání obecních akcí, aby bylo 

zajištěno zázemí v teple a pod střechou. Nyní jsou tyto prostory vybavovány. 

Vzhledem k malému prostoru byla na míru vyrobena kuchyňská linka včetně skříně, 

zakoupena chladící skříň, pořízena pípa, špilboj a potřebné nádobí - vše v hodnotě 

cca 100.000,- Kč. Protože se množí zájem občanů o pronájem těchto prostor pro 

soukromé oslavy, byla možnost pronájmu prostor projednána na zastupitelstvu. Přesná pravidla pronájmu prostor 

budou stanovena Smlouvou o pronájmu. Zastupitelé řešili zejména výši poplatků za pronájem. Poplatky byly 

stanoveny v této výši: 

Pro místní:   4.000,- Kč včetně DPH  poplatek za pronájem/1den  10.000,- vratná kauce 

Pro cizí:  6.000,- Kč včetně DPH  poplatek za pronájem/1den  20.000,- vratná kauce. 

Z vybraného poplatku bude odvedeno DPH ve výši 21%. 

V rámci bodu různé a diskuse byl projednán a schválen návrh Zprávy o uplatňování Územního plánu obce 

Holovousy, který den 20. 10. 2021 zaslal odbor Územního plánování Hořice a bez které nebylo možné zahájit 

kroky vedoucí ke změně územního plánu nebo pořízení nového Územního plánu. Zastupitelé se seznámili 

s návrhem Zprávy o uplatňování Územního plánu obce Holovousy, s jejím obsahem souhlasili a na základě 

doporučení vyplývajícího ze Zprávy o uplatňování Územního plánu obce Holovousy schválili pořízení nového 

územního plánu a zahájení příprav zadání pro poptávkové řízení, na základě kterého bude vybrán zpracovatel 

nového územního plánu obce Holovousy.  
 



Dále starostka seznámila zastupitele s novou odpadovou legislativou platnou od 1. 1. 2022, která přinese 

změny i do naší obce. K 1. 1. 2022 bude ukončena platnost uzavřených Smluv o zajištění svozu, třídění a 

zneškodnění komunálního odpadu. Od roku 2022 není již možné tuto smlouvu používat. A tak na základě Ceníku 

svozové firmy pro rok 2022 a nové odpadové legislativy bude na dalším zasedání zastupitelstva stanoven nový 

druh poplatku, který bude obec od 1. 1. 2022 používat.   

Personální změna – zeleň – dne 25. 10. 2021 nastoupil nový zaměstnanec na hlavní pracovní poměr na pozici 

správa, údržba a péče o zeleň a obecní majetek. V současné době jsou na „zeleni“ dva zaměstnanci na hlavní 

pracovní poměr a jeden zaměstnanec v rámci VPP přes Úřad práce - pracovní poměr bude ukončen k 30. 11. 2021. 

 

Zlatuše Brádlová 

 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY 

 

Tématem celého letošního roku je „Etiketa kolem světa jen tak létá“. Celou etiketou nás provází „mistr E“. 

V září jsme se učili zdravit, potkávat, usmívat se a být kamarády. Seznámili jsme se s třídními pravidly, také s 

významem dopravních značek a vše zakončili jízdou na kolech na dopravním hřišti v Hořicích.  

Naše říjnové téma „S úsměvem a beze zlosti, plníme své povinnosti“ nás učilo 

chování ve třídě, v lavici a ve společnosti. 

První zkouškou pro nás byla exkurze do VŠÚO Holovousy, kde jsme si prohlédli sad 

a laboratoř. Ochutnávka produktů byla krásnou tečkou celé exkurze. Dále jsme si 

osvojovali chování v divadle a 22. října při představení „Kašparův zvěřinec“ v Divadle 

Drak naživo vyzkoušeli rady, které nás naučil „mistr E“. Také při prohlídce elektrárny 

Hučák bylo potřeba prokázat pravidla slušného chování. Někteří z nás si „poprvé“ 

užili pěší procházku po Hradci Králové.  

Výroba lodiček na průvod s lampiony byla další činností, při které jsme všichni mohli 

prokázat kamarádství a vzájemnou pomoc. Těšili jsme se na jejich využití při 

lampionovém průvodu.  

Co nás čeká v listopadu?  
Listopadem nás provede téma „Stará moudrost praví, že v zdravém těle duch je 

zdravý“.  

Žáci vyššího ročníku navštívili Divadlo Drak s poutavým příběhem „Bílý tesák“. Rodičovské schůzky proběhly 4. 

11. 2021. Během listopadu budeme zařazovat zdravotní chvilky, kdy si zkusíme posilovací cviky a také umícháme 

zdravé dobroty.  

Dne 24. listopadu nás navštíví paní Mgr. Kristýna Šolcová z Hořic a budeme pokračovat v pravidelném setkávání 

s hudbou. Od 26. listopadu začíná dětem plavecký výcvik v Hořicích. 

Věříme, že se v neděli 28. listopadu v 17:00 hodin sejdeme při teplém čaji u stromečku před kostelem sv. 

Bartoloměje v Chodovicích a zazpíváme si koledy, kterými stromeček rozsvítíme.  

Prosincové téma „Soužití v rodině, musíš zvládnout povinně“ se ponese ve vánočním duchu.  

Tento rok se naposledy ve škole potkáme v úterý 22. prosince a poté znovu nastupujeme 3. ledna 2022.  

V neposlední řadě chceme ještě poděkovat panu Soukupovi za ořezání katalpy za školou. 

Přeji všem krásné podzimní dny a hodně zdraví.  

               za celý kolektiv Jana Landová  

 

SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI 

 

Náplní Sboru je spousta milých aktivit, jako je vítání nových občánků, výlet nejen 

pro seniory, vánoční posezení pro seniory a gratulace k jubileím našich seniorů. 

Naše plány nám však neustále kazí dlouhá a neúnavná vlna koronaviru. V letošním 

roce jsme s velkou slávou přivítali po roce a půl malé občánky naší obce a po 

loňské pauze se uskutečnil podzimní výlet nejen pro seniory. Bohužel, osobní 

návštěvy s gratulací u starších jubilantů stále neděláme, pouze zasíláme poštou. I 

v letošním roce, z důvodu preventivních opatření, nebudeme pořádat vánoční 

posezení pro naše seniory. Je nám to velmi líto. Doufejme, že příští rok bude více 

optimistický a nakloněný výše zmíněným akcím. 

 

ledol 

 

 

 



ZPRÁVY ZE ŠKOLIČKY 

 

Teplé zářijové dny vystřídaly chladná rána a přišel podzim Na statku…  
V naší školce jsme se pěkně sžili, stali se z nás kamarádi, kteří umí 

dodržovat pravidla, vzájemně si pomáhat a užívat si každý den. 

V průběhu října jsme Letem světem zjistili, že Všechno lítá, co peří má. 

Děti doprovázely vlaštovičku a čápa při odletu do teplých krajin. Většina 

dětí si zapamatovala, že odlétají do Afriky. Nezapomněli jsme ani na 

ptáčky, kteří s námi zůstávají. Připravili jsme jim krmítko a začali je 

pravidelně krmit. Dozvěděli jsme se, že jsou mezi námi ptáci, kteří nám 

přináší užitek. Povídali jsme si o drůbeži ze statku. Vzpomněli jsme si i na 

zvířátka z lesa a do krmelce jsme jim přinesli kaštany. Do našeho tématu 

Na statku vstoupily i nové technologie. Navštívila nás Malá technická 

univerzita, a všichni jsme se dozvěděli a vyzkoušeli si, co je to internet a jak funguje.  

Pak se rozfoukal vítr s tématem….V oblacích si sní… byl to drak, je to tak. S drakem jsme si povídali o náladách, 

které všichni známe, protože každý drak se tváří jinak. S úsměvem na rtech a dobrou náladou jsme společně 

pouštěli draky. S příchodem chladných dní začala pravidelná setkávání s vážnou hudbou: Hudební chvilka 

s Kristýnou (Kristýna Šolcová učitelka HV). V průběhu 30-45 minut se děti seznámily s 2 skladbami klasické hudby 

skrze rytmické, pohybové, poslechové a částečně i pěvecké a instrumentální aktivity. Důraz byl kladen především 

na rytmus a pohyb. Součástí setkání byla krátká diskuze o poslechové skladbě pomocí návodných otázek typu: 

„Kdyby se skladba mohla proměnit ve zvíře, jaké by to bylo?“, nebo „Prožívaly jste při poslechu strach nebo radost 

a proč?“. Skrze tyto otázky se děti učily větší vnímavosti a citlivosti směrem k poslouchané skladbě. V závěru 

setkání proběhla relaxace ve spojení s vybraným dílem klasické hudby. Dětem se hudební chvilka moc líbila a 

Kristýna je pochválila, jak spolupracují a kolik toho vědí. 

Poslední říjnový týden nás provázelo téma Do košíku dobroty dá. Povídali jsme si o sklizni, ovoci a zelenině, 

vitamínech a zdraví. Překvapilo nás, kolik dětí, i malých, umí rozdělit ovoce a zeleninu. Dokonce většina dětí věděla, 

že meloun je zelenina. Tímto bychom rády Vaše ratolesti pochválily. Jsme rády, že si doma povídáte a tím učíte 

děti do života. Přejeme Vám krásné podzimní dny a pevné zdraví, aby byla školka plná dětí a smíchu. 

 

Boženka, Denisa a Markéta  
 

PODZIM JE TU 

 

Pálení listí, klestí a shrabané trávy není sice zákonem výslovně zakázáno (na rozdíl 

od vypalování porostů, dané zákonem 133/1985 Sb., které je zakázáno). Ovšem i na 

pálení listí a rostlinného odpadu na zahradě platí určitá pravidla a omezení, 

které stanovuje zákon. 

Pro podnikající fyzické a právnické osoby platí, že musí plánované pálení rostlinných 

zbytků ohlásit příslušnému operačnímu středisku HZS v kraji. Povinnost ohlášení 

pálení pro řadové občany není zákonem stanovena, důrazně se ovšem 

doporučuje. Učinit tak lze pomocí telefonu, e-mailu nebo přímo v elektronickém 

formuláři na webových stránkách https://paleni.izscr.cz/paleni. Vyhněte se tak 

komplikacím, které vzniknou po vyslání hasičského sboru k ohni jako k možnému 

požáru. Pravidla pro spalování odpadů na zahradě: 

• V otevřených ohništích je možné spalovat jen suché rostlinné materiály, přičemž uvedené materiály 

nesmějí být kontaminovány chemickými látkami. 

• Pálení musí být přítomna osoba, která dovršila věku 18-ti let. 

• Místo pálení se nesmí nechat bez dozoru. 

• Velikost ohniště volte takovou, aby všechen hořící materiál shořel v době, kdy je na místě přítomen dozor. 

• Ohniště musí být vzdáleno minimálně 50 metrů od okraje lesa, mělo by se zakládat nejlépe na hliněném 

podkladu. 

• Vždy mějte k dispozici prostředky, kterými oheň uhasíte (kbelík s vodou, lopatu a písek…apod.). Oheň by 

se neměl rozdělávat za pomoci hořlavých kapalin (např. benzín). 

• Pálení se nesmí provádět při nepříznivých povětrnostních podmínkách, jako je inverze, nebo 

silný vítr.   

• Je nutné dodržovat bezpečnou vzdálenost ohniště od zástavby a hořlavých předmětů – domů s ploty, aut, 

apod.  

 

https://paleni.izscr.cz/paleni


Pokud se vám přes veškerou opatrnost při pálení rostlinného odpadu situace vymkne kontrole, 

volejte hasiče prostřednictvím tísňové linky 150 nebo 112. 

Zakládání ohňů, byť na vlastním pozemku, má jasně daná pravidla.  

A tak zkusme v první řadě rostlinný odpad, který je plný nevyužitých živin kompostovat a to včetně listí. 

Získáme tím zdroj plnohodnotného humusu, který je po ruce a zdarma.   

Pokud i přesto máte potřebu listí pálit, buďte zodpovědní a ohleduplní vůči svým spoluobčanům. 

Bezohledné pálení mokrého listí velmi nepříjemně čoudí a obtěžuje tak všechny kolem.   

bradz 

 

POZVÁNKA DO KNIHOVNY 

 

Zveme dětské i dospělé čtenáře do naší obecní knihovny. Dny se krátí a čas 

strávený s knížkou nás jistě všechny obohatí. Zkuste se s knížkou ponořit do světa 

fantazie, do tajů historie, zápletek, románů či pohádek a na chvíli tak opustit svět 

televize a internetu. Ke knížce ještě něco dobrého a "wellnes" okamžiky máme jen 

pro sebe nebo své děti. Otevřeno máme vždy pondělí, čtvrtek od 8:00 - 10:00 

hodin a úterý 15:00 - 17:00 hodin.  

Těšíme se na všechny čtenáře. 

ledol 

 

LÍBÍ SE VÁM UPRAVENÉ NEHTY? 

 
V tom případě bych vás ráda pozvala do nově otevřeného TyLi Nails 

salónu v Holovousích čp. 39, kde se s pečlivostí postarám o vaše nehty, 

ať už přírodní metodou P-Shine, nebo metodou gel lak. 

Provozní doba je na objednání dle dohody na tel. čísle 777 872 227. 

Těším se na Vás.  

Vlasta Fišerová Moravcová 

 
 

VOLBY DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY PARLAMENTU ČR  

V NAŠÍ OBCI 

 

Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR byly vyhlášeny prezidentem České republiky dne 31. prosince 

2020. Dny konání voleb připadly na pátek 8. října 2021 (14:00 – 22:00 hodin) a na sobotu 9. října 2021 (8:00 – 

14:00 hodin). Místem konání voleb byla již tradičně knihovna na obecním úřadě, která se voličům otevřela v pátek 

8. října 2021 odbitím 14:00 hodiny.  

Volby probíhaly dle metodiky vydané Ministerstvem vnitra k zajištění hygienicko-protiepidemických opatření pro 

volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR a v některých dalších volbách. 

Voliči mohli vstoupit do volební místnosti po vydezinfikování rukou a pouze s ochrannými prostředky dýchacích 

cest (nos, ústa) jako je respirátor nebo obdobný prostředek bez výdechového ventilu (např. FFP2/ KN95), který 

brání šíření kapének a také museli dodržovat 2m rozestupy.  

Členy volební komise byli Jana Brabcová, Ing. Petr Kloutvor, Boženka Knězáčková, Ing. Miloš Vágenknecht a 

Monika Riedlová. Touto cestou bych jim chtěla moc poděkovat za jejich odvedenou prác i v této covidové době, 

protože i pro ně byla práce náročnější z důvodů vydaných opatření.  

A teď už k výsledkům voleb v naší obci. 

V obcích Holovousy, Chodovice, Chloumky a Dolní Mezihoří bylo celkem 429 voličů, kteří měli možnost volit. 

K volbám do volební místnosti v knihovně obecního úřadu přišlo 316 voličů.  

Volební účast v naší obci byla 73,66 %. 

 

Obec Okrsky Voliči 

v 

seznamu 

Vydané 

obál. 

Vol. 

účast 

v % 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

% 

platných 

hlasů číslo název celkem zpr. v % 

572918 Holovousy 1 1 100 429 316 73,66 316 315 99,68 

 



Konečné výsledky voleb 

Strana   Hlasy 2021   Procenta 2021 
SPOLU   89    28,25 % 
Piráti+STAN  73    23,17 % 
ANO   71    22,53 % 
SPD   21    6,66 % 
ČSSD   15    4,76 %  
PŘÍSAHA  13    4,12 % 
Volný blok  10    3,17 % 
TSS   8    2,53 % 
KSČM   8    2,53 % 
Zelení   3    0,95 % 
Švýcar. demokr. 1    0,31 % 
Nevolte Urza.cz  1    0,31 % 
Monarchiste.cz  1    0,31 % 
APB   1    0,31 % 
PRAMENY  0    0,00 % 
ANS   0    0,00 % 
OtČe   0    0,00 % 
         pš 

 

LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD  

 
V předvečer státnosti, 27.října v 18hodin jsme se sešli u pomníku padlých. Den vzniku samostatného 

československého státu zahájila paní starostka, pokračovali jsme zpěvem státní hymny i společně se slovenskou 

státní hymnou. Velké poděkování patří Markétě Soukupové, která se svými dcerami zazpívala obě hymny a úžasné 

až mrazivé bylo, že se k nim přidala široká veřejnost. Mezitím se sešeřilo, lampiónky nádherně svítily a my se 

všichni přesunuli k holovouskému rybníku, kde si děti vypustily na hladinu symbolické lodičky z kůry, se svíčkou a 

vlajkou České republiky. Počasí nám přálo, nefoukalo, bylo příjemně. A ten nádherný pohled na pozorující dav 

návštěvníků, kteří nepospíchali domů a na rozzářenou hladinu rybníka. Jsem pyšná na to, jak se tato tradice v 

našich obcích udržuje. Děkuji všem zúčastněným. 

ledol 

 

SLAVNOSTI OVOCE V HOLOVOUSÍCH SE VYDAŘILY 

 

V sobotu 23. 10. 2021 se konaly u příležitosti 70. let vzniku VÝZKUMNÉHO A ŠLECHTITELSKÉHO ÚSTAVU 

OVOCNÁŘSKÉHO HOLOVOUSY s.r.o. Slavnosti ovoce v Holovousích.  Program začal ráno Seminářem pro 

pěstitele, kde zazněla témata: výživa a hnojení ovocných dřevin, odrůdy ovoce vyšlechtěné v Holovousích, 

monitoring a ochrana ovoce proti škodlivým organismům, netradiční druhy ovoce do zahrádek. Seminář byl určen 

široké pěstitelské veřejnosti. 

Po slavnostním zahájení program pokračoval prohlídkovými okruhy, a to jednak vnitřními a jednak venkovními. Ve 

vnitřním prohlídkovém okruhu si návštěvníci prohlédli výstavu včel a 

včelaření, ochutnávku výrobků z našeho ovoce, laboratoře ochrany 

rostlin laboratorního komplementu, prvkovou laboratoř a skleníky.  

Návštěvníci mohli shlédnout představení středních zemědělských a 

potravinářských škol z regionu, se kterými VŠÚO spolupracuje. Bylo 

možné vidět práci žáků, představeny byly obory, které jsou na 

jednotlivých školách. 

Z venkovních expozic byly bezesporu zajímavé a málo k vidění 

prostorové a technické izoláty, výsadby mladého sadu 

Holovouského malinového, školky a výstava techniky v prostoru u 

skleníků. 

Největší úspěch měla výstava odrůd jablek, hrušek a netradičního ovoce ze zdrojů našich genofondů. Celkem se 

podařilo shromáždit 540 exponátů, což je úctyhodné číslo a obdobná výstava je vzácností. V ýstava byla 

komentovaná prof. Dr. Ing. Borisem KRŠKOU, který je významným odborníkem genofondových odrůd ovoce v ČR. 

V průběhu odpoledne probíhaly soutěže a animační program pro děti i dospělé, za které výherci obdrželi „ovocné 

ceny“. Slavnostně byly předány certifikáty „PODKRKONOŠÍ regionální produkt®“ a tyto výrobky pak bylo možné i 

ochutnat a zakoupit v rámci „Holovouského minifestivalu“- výrobky z ovoce, medu, ovoce a ovocné stromky, koláče, 

sýry a další regionální produkty.  

za VŠUO Holovousy s.r.o. Ing. Jaroslava Nekvasilová 



OHLÉDNUTÍ ZA TÁBORY 2021 

 

Po loňském táborovém létě se i letos uskutečnilo 11 turnusů příměstských táborů v 6 obcích Mikroregionu 

Podchlumí v rámci projektu Prázdniny v Podchlumí, který byl vybrán v 5. výzvě OPZ MAS Podchlumí – Prorodinná 

opatření II. Pestré a nápadité programy byly zaměřeny na živly přírody, kouzla a čáry. Po stopách slavných rodáků 

si děti připomněly významné osobnosti kraje, strojem času se vydaly do dalekého Egypta. Nechybělo sportovní a 

kreativní vyžití. Děti si odnesly spoustu nejen výrobků, ale především zážitků. 

Na táborech se nám sešly jak nováčci, tak i děti, které se účastnily táborů 

v minulém roce. Jsme rádi, že naše práce děti baví a rády se vrací.  

Věříme, že epidemiologická situace bude lepší a lepší a dovolí nám i příští rok 

plánované tábory zrealizovat dle podaného projektu. Tak v létě opět na 

viděnou!  

 

Pokud by se ti tam vešlo i číslo projektu a loga, bude to dokonalé 😃  

CZ.03.2.65/0.0/0.0/16_047/0016005 

 

 

       za Mikroregion Podchlumí manažer projektu 

 

DRAKIÁDA A FESTIVAL REGIONÁLNÍCH PRODUKTŮ NA ZVIČINĚ 

ÚSPĚŠNĚ ZA NÁMI! 

 

V sobotu 9. října 2021 se na vrchu Zvičina uskutečnila tradiční podzimní Drakiáda společně s Festivalem 

regionálních produktů. Na nejvyšší vrchol Podkrkonoší bylo možné dostat se autem, na kole, ale také pěšky 

a to například pochodem „kostelní cestou“ z Horní Brusnice. Počasí vyšlo báječně a na Zvičině bylo během 

sobotního odpoledne plno. Rodiče s dětmi vypustili do vzduchu draky, kteří díky příznivým podmínkám létali vysoko 

v oblacích. Pro nejmenší návštěvníky byla díky DDM1 ze Dvora Králové nad Labem připravena také dílnička, kde 

si každý mohl vyrobit alespoň malého dráčka do ruky. Každý, kdo se do drakiády zapojil, dostal drobnou odměnu. 

Zvláštní ceny se dočkali doma vyrobení draci. Na své si přišli i všichni, kdo mají rádi nejen regionální potraviny, ale 

také ostatní produkty. Na místě bylo více jak dvacet stánků, v nichž bylo možné zakoupit 

domácí kozí sýry, med či medovinu, pivo, ručně vyráběnou čokoládu i čerstvě mletou 

kávu. K dostání byly také ručně šité hračky, háčkované klobouky či bylinná kosmetika. 

Na své si tak opravdu přišel každý. Součástí programu bylo také vyhlášení výherců 

výtvarné soutěže Podzvičinsko očima dětí, kterým byly předány ceny. Vítězné obrázky 

pak byly po celou dobu k vidění v salonku Raisovy chaty. Nechybělo ani vystoupení 

živé hudby, které nám celou atmosféru zpříjemňovalo. Děkujeme všem, kdo se 

společně s námi přišli na Zvičinu symbolicky rozloučit s uplynulou turistickou sezónou 

a přivítat podzim! Už nyní se těšíme na další setkání, které plánujeme na jaro 2022! 

Drakiáda a Festival vznikl díky finanční podpoře Královéhradeckého kraje a 

Ministerstva pro místní rozvoj.  

Velké poděkování patří všem, kteří nám pomohli při organizování velmi úspěšné akce na vrchu Zvičina. Tradiční 

akce na Zvičině jsou ukázkou dobré praxe a spolupráce mezi MAS Podchlumí a DMO Podkrkonoší, kteří jsou 

hlavními organizátory akce. Velké poděkování proto patří: Zdeňce Novotné, Heleně Kráčmarové, Daně Jankové a 

Kateřině Burianové. Velké poděkování též patří Kateřině Karešové, která odvedla na akci obrovský kus práce. 

Poděkování též za zajištění patří starostovi Horní Brusnice Jiřímu Vojtíškovi a starostce Třebihoště paní Ivě 

Gracíkové. Letošní ročník byl obohacen spoluprací s DDM Jednička ze Dvora Králové nad Labem, kteří zajišťovali 

průběh drakiády a tvořivých dílen, za což jim patří obrovský dík! 

Závěrem se sluší poděkovat také všem, kteří dobrovolně na Zvičině pomáhali a to ať už se stavěním stánků, 

organizací či hlídáním parkování a dopravy. Poděkování patří také těm, kteří dorazili podpořit regionální produkty, 

či akci samotnou. Akci nyní vyhodnocujeme na různých úrovních, protože jsme přesvědčeni, že potenciál je 

obrovský a rádi bychom do budoucna zapojili více měst, obcí, subjektů či prodejců. Našim cílem je větší a 

komplexnější propagace a spolupráce. www.podkrkonosi.eu  

DM Podkrkonoší 

http://www.podkrkonosi.eu/


MAS PODCHLUMÍ ZVE NA PŘEDNÁŠKY PRO VEŘEJNOST 

 

V druhé polovině listopadu se uskuteční dvě přednášky určené pro rodičovskou veřejnost hrazené z projektu MAP 

ORP Hořice II.  

Kde se tvoří a boří sebevědomí dětí – 18.11.2021, 20:00-21:30 online  

Lektor: Zdeněk Okleštěk 

• Víte, že jedním z pouhých dvou zdrojů sebevědomí dětí jste právě vy? 

Je dobré vědět, proč to tak je a uvědomovat si, jak můžeme svým 

přístupem, jednáním a způsobem komunikace v každé konkrétní situaci 

sebevědomí dětí tvořit, případně bořit. Máme ve svých rukách opravdu 

hodně a nevědomost neomlouvá. 

Fakta a mýty o drogách – 30.11.2021, 16:30-18:30  

v divadelním sále MěÚ v Hořicích 

Lektor: plk. PhDr. Ondřej Moravčík 

• Drogová oblast je obestřena různými tajemstvími. Nejčastější mýty, se kterými se v české společnosti lze 

setkat, vycházejí z pouhé neznalosti problematiky a jsou velmi rychle vyvratitelné. V průběhu přednášky 

jsou posluchačům tyto mýty představeny, vysvětleny a na konkrétních případech je ukázána jejich 

irelevantnost. Součástí besedy je i obecný vhled do drogové problematiky, který je nezbytný k pochopení 

této oblasti. 

Další podrobnosti a možnost přihlášení naleznete na: https://www.maphorice.cz/akce-a-udalosti/  

Srdečně zvou pořadatelé 

MAS Podchlumí z.s. 

projekt Místní Akční lán vzdělávání pro ORP Hořice II  

reg. číslo: CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009095 

 

 

SKOREC VODNÍ, TAJEMNÝ PTÁK NAŠICH TEKOUCÍCH VOD 

 

Letos jsme u Javorky ještě nebyli, tak hurá k ní. Tentokrát se vyrazíme podívat za ptákem, který celoročně žije 

pouze u tekoucích vod. Pták je to, dalo by se říci, tajemný. Je to jediný náš zástupce pěvců, který se potápí. Jmenuje 

se skorec vodní (Cinclus cinclus). 

Poznáme ho velice snadno. Je velký asi jako kos, zbarvení těla je hnědé 

a má nápadnou bílou náprsenku. Tělo je zavalité, krátká křídla a ocas. 

Létá prudce, většinou těsně nad vodou, pouze při vyplašení je schopný 

vás obletět po souši. Sedává na balvanech v proudu, vsedě se často 

pohupuje a vbíhá za potravou na dno mělčích tůněk a do proudící vody. 

Pod vodou vydrží až 30 vteřin.  Je ptákem teritoriálním. Žije výhradně 

u čistých, na kyslík bohatých, rychle proudících vodních toků, a to 

zejména ve vyšších nadmořských výškách (v ČR hnízdí po 

1550 m n. m.), v nížinách je výrazně vzácnější. Živí se zejména vodními 

larvami hmyzu a drobnými vodními živočichy, Hnízdo je umístěno 

v dutinách v březích, pod mosty, ve výklencích jezů a mlýnských 

náhonů, případně ve vhodných budkách. Hnízdo je kulovité, celé 

postavené z mechu, vstupní otvor je skloněný, aby do hnízda nepršelo.  

Mívá 4 až 5 mláďat. Hnízdí i 2x do roka. Jeho nepřáteli jsou draví ptáci 

(především krahujec), kuny a dokonce i hryzec. Ohrožen je také 

samozřejmě znečišťováním vod a rušením při hnízdění. Nebezpečné 

pro ně mohou být i vysoké stavy vod, a to v případě, že jejich hnízdo je 

nízko nad vodou. Někdy za skorci vyražte, nemusí to být zrovna k 

Javorce. Jejich pozorování v přírodě patří k nezapomenutelným 

zážitkům. 

Jiří Rejl 

https://www.maphorice.cz/akce-a-udalosti/


HISTORIE SVÁTEČNÍ POCHOUTKY 

 

Každý ho dělá trochu jinak, patří mezi sváteční jídla, 

většina z nás si bez něj nedovede představit 

štědrovečerní menu. Ano, řeč je o bramborovém salátu, 

který je jednou z tradic štědrovečerní večeře v naší zemi. 

A jaká je historie této pochoutky? Nebudeme daleko od 

pravdy, když řekneme, že my Evropané vděčíme za 

bramborový salát Kryštofu Kolumbovi. V 19.století 

prohlásil botanik Jan Svatopluk Presl, že brambory jsou 

tím nejužitečnějším, co lidstvu přineslo objevení Ameriky. 

Do českých zemí přišly brambory z Braniborska. O jistém 

salátu z brambor už psaly ve svých kuchařkách 

Magdalena Rettigová a Marie Janků – Sandtnerová.         

Se salátem, který my tradičně jíme na Štědrý večer, se to 

nedalo srovnat. První recept na smaženého kapra s bramborovým salátem se do českých kuchařek dostal v roce 

1924. Ale v té době neobsahoval kořenovou zeleninu, avšak měl o to více majonézy. Nejprve si ho dopřávali bohatí. 

Časem se ale z luxusního pokrmu stalo dostupné jídlo. Dopřejme si tento výtečný pokrm na štědrovečerním stole, 

u kterého se sejde celá rodina právě v nastávající vánoční čas. 

ledol 

 

 

ADVENTNÍ ČAS 

 

"Po roce Vánoce, Vánoce přicházejí...." zpívá se ve známé vánoční písničce. Sice máme začátek listopadu, ale 

všichni víme, jak čas rychle ubíhá a poslední neděle v tomto měsíci otevírá adventní čas. Jak zmíněnou sváteční 

dobu přivítáte u Vás doma? My jsme po loňské pomlce, kterou nám nedobrovolně zkomplikoval covid-19, 

slavnostně připraveni a zveme Vás na příjemné adventní zážitky, které začínají vždy v 17:00 hodin. Pojďte 

nahlédnout: 

1. adventní neděle 28. listopadu – Rozsvěcení vánočního stromu se 

zpíváním koled před kostelem svatého Bartoloměje. Teplé nápoje zajištěny. 

2. adventní sobota 4. prosince - "Zpíváme u svíce betlémské", v podání 

CANTUS FEMINAE, ženského sboru z Nechanic, CF SISTERS, folkového 

sdružení a přátel hudebníků. Vše pod vedením Petra Semeráka. 

3. adventní sobota 11. prosince – Kůsovic koledníci, zahrají a zazpívají 

známé i netradiční koledy. 

4. adventní sobota 18. prosince – Vánoční varhanní koncert v podání 

Martina Strejce s doprovodem. 

Pokud jsme Vás naší nabídkou zaujali, budeme velmi rádi, když si uděláte 

čas a přijdete načerpat předvánoční atmosféru na zmíněných koncertech. 

Štědrý den 24. prosince Štědrovečerní mše bude včas upřesněna 

    ve 22:00 hodin – zpívání koled pro veřejnost, na varhany zahraje Zuzka Žďárská 

V tuto chvíli však není jasné, zda budeme moci naplánované akce uskutečnit. Aktuálně Vás budeme o pořádaných 

koncertech včas informovat místním a mobilním rozhlasem. 

ledol 

 



PRANOSTIKY 
 

Listopad 

Když se v listopadu hvězdy třpytí, 
mrazy se brzo uchytí. 
O Martinu po ledu, o Vánocích po blátě. 
Ondřejův sníh zůstane ležet 100dní. 

 

Prosinec 

Svatá Viktorie obrázky na okna ryje. 

Když Kateřina po ledě chodívá,  

Eva potom blátem oplývá. 

Jsou-li vrby o Vánocích plny rampouchů,  

bývají o Velikonocích plny kočiček. 

 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výše uvedeným oslavencům srdečně blahopřejeme  

a přejeme pevné zdraví.  
                                                                                                      

KRÁTKÉ ZPRÁVY 

• 28. 11. Rozsvěcení vánočního stromu – od 17:00 hodin u kostela sv. Bartoloměje  

• 04. 12. CANTUS FEMINAE - "Zpíváme u svíce betlémské" – od 17:00 hodin v kostele sv. Bartoloměje 

• 11. 12. Kůsovic koledníci – od 17:00 hodin v kostele sv. Bartoloměje 

• 18. 12. Varhanní koncert v podání Martina Strejce s doprovodem  

  – od 17:00 hodin v kostele sv. Bartoloměje 

• 24. 12. Zpívání koled pro veřejnost – od 22:00 hodin v kostele sv. Bartoloměje 

V případě konání akcí Vás budeme informovat na webových stránkách obce i místním a mobilním 

rozhlasem. 

 

Úřední hodiny obecního úřadu Holovousy jsou pondělí 8:00 – 12:00 hodin a úterý 15:00 – 17:00 hodin. 

Výpůjční doba knihovny: pondělí 8:00 – 10:00 hodin, úterý 15:00 – 17:00 hodin, čtvrtek 8:00 – 10:00 hodin. 

 

Svoz popelnic: modrá známka (týdenní) každé úterý, červená známka (kombinovaná) každé úterý do 28. 12., 

zelená známka (1x za 14 dní) – 26. 10., 9. 11., 23. 11., 7. 12., 21. 12. 2021, žlutá známka (měsíční) – 26. 10., 

23. 11., 21. 12. 2021, oranžová známka (rekreační) svoz ukončen, černé pytle na směsný odpad – svoz každé 

úterý, pytle s tříděným odpadem (plast, papír, kov) – každé 1. úterý v měsíci: 2. 11., 7. 12. 2021. 

 

 

Zdeněk Portych,  89 let 

Josef Vávra,   91 let 

Miloslav Kočí,   80 let 

Alena Šubrtová,  87 let 

Eva Pojkarová,   87 let 

Milada Veselá,   81 let 

Jaroslav Hofman,  84 let 

Božena Czeřovská,  83 let 

 

Přistěhovali se 
 

Jan Martinský z Prahy do Holovous 

Podzim nám ukazuje, 

jak nádherné může být 

nechat věci odejít 

Zemřel 

Josef Dvořáček z Holovous                                                                                        
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